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ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ 

ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ  

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   50/2015 
 
 

ΑΠΟΦΑΣΗ   421/2015 
 

 

Στην Καλαμάτα σήμερα,  την 17η  Νοεμβρίου 2015, ημέρα Τρίτη και ώρα 13:00, στο 

Δημαρχιακό Κατάστημα της οδού Αριστομένους 28, συνέρχεται στην 50η/2015 συνεδρίαση η 

Οικονομική Επιτροπή του Δήμου Καλαμάτας, μετά την υπ’ αριθμ. πρωτ. 54880/13-11-2015  

πρόσκληση του κ. Προέδρου, που επιδόθηκε σύμφωνα με το νόμο.  

 

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση αυτή ο κ. Μπούχαλης Δημήτριος, Αντιδήμαρχος Καλαμάτας, 

Πρόεδρος της Οικονομικής Επιτροπής και από τα τακτικά μέλη οι κ.κ.: 1) Ηλιόπουλος 

Αθανάσιος (αποχώρηση στην υπ’ αριθμ. 425 απόφαση), 2) Μπασακίδης Νικόλαος, 3) 

Μπεχράκης Σταμάτης (αποχώρηση στην υπ’ αριθμ. 422 απόφαση), 4) Μπουζιάνης Παύλος, 5) 

Νιάρχος Αναστάσιος, 6) Πολίτης Δημήτριος και 7) Φαββατάς Δημήτριος.  

 

Δεν παραβρίσκεται αν και κλήθηκε νόμιμα, το τακτικό μέλος κ. Φάβας Γεώργιος. 

 
Παραβρίσκεται επίσης το αναπληρωματικό μέλος της Οικονομικής Επιτροπής κα Μπελογιάννη 

– Θεοδωρακοπούλου Αναστασία, η οποία συμμετέχει στη συνεδρίαση αυτή αναπληρώνοντας 

τον κ. Φάβα Γεώργιο.  

 

Επίσης στη συνεδρίαση παραβρίσκονται οι επικεφαλής των δημοτικών παρατάξεων 

«ΑΛΛΑΓΗ ΓΙΑ ΤΟ ΔΗΜΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ» κ. Μπρεδήμας Θεόδωρος και «ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ 

ΣΥΜΜΑΧΙΑ ΠΟΛΙΤΩΝ» κ. Αντωνόπουλος Μιχαήλ.  

  

Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόμιμη απαρτία, ο Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη της συνεδρίασης. 
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Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο για συζήτηση το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 

με τίτλο : 

Έγκριση συνομολόγησης δανείου από το Τ.Π.&Δ. με αποκλειστικό σκοπό την 
αναχρηματοδότηση ήδη συναφθέντων δανείων. 

Η με αριθμ. πρωτ. 54905/13-11-2015 σχετική εισήγηση του Προέδρου της Οικονομικής 
Επιτροπής και Αντιδημάρχου Οικονομικών του Δήμου, κ. Μπούχαλη Δημητρίου, η οποία ήταν 
στο φάκελο του θέματος προς ενημέρωση, έχει αναλυτικά ως εξής: 
 

    Θέμα Έγκριση συνομολόγησης Δανείου από το Τ.Π.&Δ. με αποκλειστικό 
σκοπό την αναχρηματοδότηση ήδη συναφθέντων δανείων. 

 
 
    Σύμφωνα με την περίπτωση στ της παρ 1 του άρθρου 72 του Ν.3852/2010,ΦΕΚ 87/7-6-2010 
τεύχος Α, η Οικονομική Επιτροπή μελετά την ανάγκη συνάψεως δανείων, καταρτίζει τους όρους 
τους και εισηγείται σχετικά στο Δημοτικό Συμβούλιο.  
    
    Επίσης στο άρθρο 264 παρ 1 και 2 του ν. 3852/2010 ορίζονται τα εξής: 
 
«1. Οι δήμοι και οι περιφέρειες μπορούν να συνομολογούν δάνεια με αναγνωρισμένα πιστωτικά 
ιδρύματα ή χρηματοπιστωτικούς οργανισμούς της Ελλάδας και του εξωτερικού, αποκλειστικά για 
τη χρηματοδότηση επενδύσεων και για τη χρηματοδότηση χρεών τους, εφόσον συντρέχουν, 
σωρευτικά, οι πιο κάτω προϋποθέσεις: 
 
α) το ετήσιο κόστος εξυπηρέτησης της δημόσιας πίστης κάθε δήμου ή περιφέρειας δεν υπερβαίνει 
το 20% των ετήσιων τακτικών του εσόδων. Το ποσοστό αυτό μπορεί να αναπροσαρμόζεται με 
απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, μετά από 
γνώμη της Κεντρικής Ένωσης Δήμων Ελλάδας και της Ένωσης Περιφερειών. 
 
β) το συνολικό χρέος του δήμου και της περιφέρειας που προβαίνει σε δανεισμό δεν υπερβαίνει 
ποσοστό των συνολικών εσόδων του, όπως αυτό καθορίζεται με απόφαση του Υπουργού 
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, μετά από γνώμη της Κεντρικής 
Ένωσης Δήμων Ελλάδας και της Ένωσης Περιφερειών. Ως συνολικό χρέος του θεωρούνται οι 
συνολικές μακροπρόθεσμες και βραχυπρόθεσμες υποχρεώσεις του. 
 
2.Κατά τα λοιπά ισχύουν οι διατάξεις του άρθρου 176 του ν. 3463/2006, όπως έχουν 
τροποποιηθεί και ισχύουν». 
  
    Με την απόφαση ΥΠ.ΕΣ.Α&Η.Δ. 43093/30.07.2010 καθορίστηκε το ανώτατο όριο του 
συνολικού χρέους δήμου που προβαίνει σε δανεισμό, ως  ποσοστό 60% επί των συνολικών 
εσόδων του. 
 
    Ο Δήμος μας πληροί όλες τις ανωτέρω προϋποθέσεις διότι το ετήσιο κόστος εξυπηρέτησης της 
δημόσιας πίστης του δήμου μας δεν υπερβαίνει το 20% των ετήσιων τακτικών του εσόδων και το 
ανώτατο όριο του συνολικού χρέους δήμου δεν υπερβαίνει το  ποσοστό 60% επί των συνολικών 
εσόδων του, όπως προκύπτει από τη σχετική βεβαίωση της οικονομικής υπηρεσίας και τις 
οικονομικές καταστάσεις που επισυνάπτονται σε αυτή.  
 
    Στο Δήμο μας υπάρχει ανάγκη σύναψης δανείου για την αναχρηματοδότηση ήδη συναφθέντων 
δανείων:  
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ΔΑΝΕΙΑ ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ (ΕΝΤΟΚΑ ΑΠΌ ΤΠΔ) ΠΟΥ ΜΠΟΡΟΥΝ ΝΑ ΤΥΧΟΥΝ ΑΝΑΧΡΗΜΑΤΟΔΟΤΗΣΗΣ 

Α/Α ΑΙΤΙΟΛΟΓΙΑ 
ΑΡΧΙΚΟ  
ΚΕΦΑΛΑΙΟ 

ΣΥΜΒΑΣΗ    
ΔΑΝΕΙΟΥ 

ΕΝΑΡΞΗ/ΛΗΞΗ 
ΑΡΙΘΜΟΣ 
ΛΟΓ/ΜΟΥ 

ΥΠΟΛΟΙΠΟ 
ΔΑΝΕΙΟΥ ΤΗΝ 
31/21/2015 

ΕΠΙΤΟΚΙΟ 
ΤΗΝ 
02/06/2015 

1 
Αγορά  ακινήτου 
Θουρία 135.000,00 4084/30.06.2006 1.1.2007/31.12.2024 05/12395/00/01 71.036,05 € 5,90% 

2 Αγορά ακινήτου 
ΑΡΦΑΡΑ 50.000,00 4019/12.3.2007 1.1.2008/31.12.2025 05/12395/00/02 30.914,99 € 5,90% 

3 
Αγορά δύο 
οικοπέδων 
ΑΡΦΑΡΑ 

132.000,00 4641/29.4.2009 1.1.2010/31.12.2027 05/12395/00/03 99.998,95 € 5,90% 

4 Αγορά ακινήτου 
ΑΡΦΑΡΑ 20.550,00 2997/15.5.2003 1.1.2004/31.12.2031 05/12395/00/04 14.812,13 € 5,90% 

6 
Μελέτη Κάτω 
Άμφειας Θουρία 81.630,00 4084/30.6.2006 1.1.2007/31.12.2024 05/12395/00/06 42.953,13 € 5,90% 

7 
Εκπόνηση 
μελετών 
ΘΟΥΡΙΑΣ 

259.238,09 4796/9.8.2007 1.1.2008/31.12.2025 05/12395/00/07 149.754,33 € 5,90% 

8 
Εκτέλεση 
τεχνικών έργων 
ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

713.000,00 2456/28.12.2010 1.1.2011/31.12.2028 05/12395/00/08 601.096,62 € 5,90% 

9 Εξοπλισμός 
καθαριότητας 329.057,85 1838/22.05.1985 1.1.1990/31-12-2021 05/12395/00/09 37.282,61 € 5,90% 

10 Εξοπλισμός 
καθαριότητας 83.570,25 191/10.03.1986 1.1.1990/31-12-2022 05/12395/00/10 17.280,48 € 5,90% 

11 
Ληξιπρόθεσμες 
οφειλές  1.945.767,49 2784/9.9.2004 1.1.2005/31.12.2027 05/12395/00/11 830.384,63 € 7,02% 

12 Ληξιπρόθεσμες 
οφειλές ΘΟΥΡΙΑ 876.693,96 5170/12.3.2008 1.1.2009/31.12.2026 05/12395/00/12 584.789,43 € 5,90% 

13 Ληξιπρόθεσμες 
οφειλές ΘΟΥΡΙΑ 45.889,98 6717/17.12.2010 1.1.2011/31.12.2033 05/12395/00/13 41.799,51 € 5,90% 

14 
Εξοπλισμός 
καθαριότητας 
αγορά ακινήτων 

73.367,57 9078/16.3.2001 1.1.2002/31.12.2029 05/12395/00/14     

14 Αγορά οικοπέδου  
με οικία ΑΡΦΑΡΑ 24.944,97 2653/13.6.2001 1.1.2002/31.12.2029 05/12395/00/18     

  ΣΥΝΟΛΟ ΤΟΥ 14 98.312,54       62.800,88 € 5,90% 
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15 
Συμμετοχή 
κεφαλαίου ΦΑΡΙΣ 400.000,00 2.207/5.8.2009 1.1.2010/31.12.2027 05/12395/00/15     

15 Συμμετοχή 
κεφαλαίου ΦΑΡΙΣ 1.099.000,00 2.079/23.1.2009 1.1.2010/31.12.2027 05/12395/00/15     

15 ΣΥΝΟΛΟ ΤΟΥ 15 1.499.000,00       1.135.594,27 € 5,90% 

16 Ληξιπρόθεσμες 
οφειλές  1.914.973,31 12148/7.9.2005 1.1.2006/31.12.2023 05/12395/00/16     

16 Ληξιπρόθεσμες 
οφειλές ΘΟΥΡΙΑ 323.546,26 3456/4.7.2005 1.1.2006/31.12.2023 05/12395/00/16     

  ΣΥΝΟΛΟ ΤΟΥ 16 2.238.519,57       960.934,67 € 7,02% 

17 Αγορά ακινήτου 
ΑΡΦΑΡΑ 29.347,03 3837/8.8.2000 1.1.2001/31.12.2028 05/12395/00/17     

17 Αγορά οικοπέδου 
ΑΡΦΑΡΑ 67.498,17 2505/6.2000 1.1.2001/31.12.2028 05/12395/00/17     

17 Αγορά ακινήτου 
Πηγές ΑΡΦΑΡΑ 70.432,07 3655/19.4.2000 1.1.2001/31.12.2028 05/12395/00/17     

  ΣΥΝΟΛΟ ΤΟΥ 17 167.277,27       98.565,61 € 5,90% 

18 
Αγορά ακινήτου 
Μικρομάνης 
Θουρίας 

49.889,95  2425/4.7.2002 1.1.2003/31.12.2030 05/12395/00/18     

18 Αγορά ακινήτων  
Θουρίας 83.729,07 2485/9.7.2002 1.1.2003/31.12.2030 05/12395/00/18     

18 
Αγορά ακινήτου 
στο Πλατύ 
Αρφαρών 

20.542,92 2840/16.5.2002 1.1.2003/31.12.2030 05/12395/00/18     

18 
Αγορά ακινήτου 
στο Κριθαράκι 
Αρφαρών 

29.350,00 2925/25.10.2002 1.1.2003/31.12.2030 05/12395/00/18     

  ΣΥΝΟΛΟ ΤΟΥ 18 183.511,94       126.099,92 € 5,90% 

19 

Διαμόρφωση 
τμήματος οδ. 
Κρήτης από 
Φαρών- Ψαρών 

133.912,25 755/1.4.2013 1.1.2014/31.12.2030 05/12395/00/19 133.912,25 € 6,02% 
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20 

Ασφαλτοστρώσεις 
διαφόρων 
δρόμων πλην 
Καλαματας 

300.000,00 964/6.11.2013 1.1.2014/31.12.2023 05/12395/00/20 277.260,98 € 6,02% 

21 

Συντήρηση 
πεζοδρομίων κ 
κατασκευή 
διαβάσεων πεζών 

115.422,31 987/29.11.2013 1.1.2014/31.12.2023 05/12395/00/21 106.673,67 € 6,02% 

22 

Ασφαλτοστρώσεις 
διαφόρων 
δρόμων  
Καλαματας 

402.809,99 1012/27.12.2013 1.1.2014/31.12.2023 05/12395/00/22 372.278,31 € 6,02% 

23 

Συντήρηση 
κτιρίων 
καλλιτεχνικών 
σχολών Δ. 
Καταστημ Ανθειας 

121.163,52 1338/19.11.2014 1.1.2015/31.12.2024 05/12395/00/23 121.163,52 € 6,02% 

ΣΥΝΟΛΑ 5.917.386,94 
€   

 

    Ωστόσο ο Δήμος δε διαθέτει το αναγκαίο ποσό για την κάλυψη της παραπάνω δαπάνης.  

Γι αυτό προτεινόταν η σύναψη δανείου με το Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων ή με 
αναγνωρισμένο πιστωτικό ίδρυμα, συνολικού ποσού  5.917.386,94 ευρώ. 

 Σύμφωνα με την 350/2015 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου η Οικονομική Επιτροπή με την 
380/2015 απόφαση της καθόρισε τους όρους. 

Οι όροι για την συνομολόγηση του δανείου να είναι οι κάτωθι: 
1. Η διάρκεια εξόφλησης του δανείου να είναι 25 έτη 
2. Οι καταβαλλόμενες δόσεις να είναι μηνιαίες 
3. Το επιτόκιο να είναι κυμαινόμενο (Euribor 6Μ + 4,30% αναπροσαρμοζόμενο την 1/1 & 

1/7 εκάστου έτους)   
4. Οι ασφάλειες – εγγυήσεις προς διασφάλιση της αποπληρωμής του δανείου θα είναι οι 

προβλεπόμενες από το άρθρο 176 παρ. 5 του Ν. 3463/2006 όπως έχουν τροποποιηθεί και 
ισχύουν. 

    
Ακολούθως, ο Δήμος Καλαμάτας  απευθύνθηκε εγγράφως (αρ. πρωτ. 51810/27-10-2015) σε έξη 
(6)) εμπορικά πιστωτικά ιδρύματα, καλώντας τα να υποβάλλουν  προσφορά, για τη 
συνομολόγηση δανείου ποσού 5.917.386,94 € με σκοπό την  αναχρηματοδότηση ήδη 
συναφθέντων δανείων. 
  
    Συγκεκριμένα, απευθύνθηκε στην ΕΘΝΙΚΗ Τράπεζα της Ελλάδος, στην Τράπεζα Πειραιώς, στην 
ALPHA BANK, στην τράπεζα EUROBANK ERGASIAS Α.Ε., στην Atticabank και στη Συνεταιριστή 
Πελοποννήσου, και επέδωσε, με αποδεικτικό επίδοσης, προσκλήσεις εκδήλωσης ενδιαφέροντος. 
  
  Το μοναδικό πιστωτικό ίδρυμα που απάντησε ήταν αυτό της τράπεζας EUROBANK ERGASIAS 
Α.Ε που η απάντηση ήταν: «Σε συνέχεια σχετικής επιστολής με αρ. Πρωτ. 51810/27-10-2015 σας 
για δανειοδότηση του Δήμου σας, σας ενημερώνουμε πως για την ώρα δεν είναι εφικτή η 
υποβολή προσφοράς από την Τράπεζα. Η σχετική αξιολόγηση μελλοντικού σας ανάλογου 
αιτήματος, θα γίνει στα πλαίσια της συνεργασίας του Δήμου με την Τράπεζα και σύμφωνα με τις 
εσωτερικές της εγκριτικές».   
     
Τυπικά αλλά και ουσιαστικά, λοιπόν, κανένα από τα προαναφερόμενα πιστωτικά ιδρύματα δεν 
εκδήλωσε ενδιαφέρον, εντός της ορισθείσας προθεσμίας, γεγονός που καταδεικνύει απροθυμία 
της αγοράς προς αναχρηματοδότηση. 
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 Βάσει των ανωτέρω, παρακαλούμε όπως ληφθεί απόφαση και εισήγηση προς το Δημοτικό 
Συμβούλιο περί απροθυμίας της αγοράς, προκείμενου να την υποβάλλουμε στο Ταμείο 
Παρακαταθηκών και Δανείων μαζί  με τα σχετικά δικαιολογητικά που απαιτούνται  προκειμένου να 
γίνει η λήψη του δανείου από αυτό. 

                                                            
                                                             Ο Αντιδήμαρχος Οικονομικών 
 
                                                                    Μπούχαλης Δημήτριος 

 
 
Επί του θέματος εξελίσσεται διαλογική συζήτηση ως εξής: 
 

 
Υπάρχει η εισήγηση, υπάρχει μέσα και ο πίνακας με τα δάνεια που έχουμε 
πάρει ήδη, με τι επιτόκια ήταν, και η τελική πρόταση είναι να πούμε ότι ο 

Δήμος έκανε τη διαδικασία που είχαμε αποφασίσει, έκανε πρόσκληση προς όλες τις τράπεζες, 
δεν απάντησε σχεδόν καμία τράπεζα εκτός από την Eurobank Εργασίας, η οποία και αυτή μας 
ενημέρωσε ότι τη δεδομένη στιγμή δεν μπορεί να εξεταστεί το αίτημά μας.  
Οπότε καλούμαστε να αποφασίσουμε να συνάψουμε αυτή τη σύμβαση με το Ταμείο 
Παρακαταθηκών και Δανείων και με βάση αυτά που έχουμε με το επιτόκιο και όπως έχουμε 
αποφασίσει σε προηγούμενες συνεδριάσεις του Δημοτικού Συμβουλίου και της Οικονομικής 
Επιτροπής.  
Εάν θέλετε κάτι, να τα πούμε αναλυτικά, εδώ είμαστε να τα πούμε.  

 
Να ρωτήσω;  
 

Να ρωτήσετε ότι θέλετε, ναι. 
 
Στο τέλος της πρώτης σελίδας λέει: «Ο Δήμος μας πληροί όλες τις ανωτέρω 
προϋποθέσεις διότι το ετήσιο κόστος εξυπηρέτησης δημόσιας πίστης του 

Δήμου μας δεν υπερβαίνει το 20% των ετησίων τακτικών εσόδων και το ανώτατο όριο του 
συνολικού χρέους του Δήμου δεν υπερβαίνει το ποσοστό των 60% επί των συνολικών 
εσόδων του, όπως προκύπτει απ’ τη σχετική βεβαίωση της Οικονομικής Υπηρεσίας και τις 
οικονομικές καταστάσεις που επισημαίνονται σε αυτή».  
Πρώτον: Αν η Οικονομική Υπηρεσία σε αυτή τη βεβαίωση που εμείς δεν την βλέπουμε σαν 
Οικονομική Επιτροπή, δεν μας την έχετε προσκομίσει, έχει πάρει υπόψη της το επόμενο θέμα 
που φέρνετε. Δηλαδή, αν έχει βάλει μέσα και το επόμενο θέμα που είναι σύναψη δανείου. 
Δηλαδή, μέχρι αυτή τη στιγμή, αν ήταν δεύτερο θέμα, δηλαδή, αυτό και προηγείτο το δάνειο 
που… Πρέπει, δηλαδή, να συνυπολογιστεί αν και το ζητούμενο δάνειο, εάν συναφθεί, 
καλύπτει αυτή την υποχρέωση.  
Και η ερώτηση η συγκεκριμένη είναι γιατί δεν μας έχετε δώσει ούτε τη σχετική βεβαίωση της 
Οικονομικής Υπηρεσίας, ώστε να μπορούμε να δούμε ακριβώς τι λέει και τις οικονομικές 
καταστάσεις, αν είναι άλλες απ’ αυτές που μας έχετε δώσει εδώ πέρα, που είναι 
μισοσβησμένες. Απαράδεκτο.  

 
Στο e-mail ήτανε πεντακάθαρα όμως, υπάρχει και το e-mail. Μην τα λέτε αυτά 
τα πράγματα. Μπορούσατε να τυπώσετε, εγώ τύπωσα το e-mail και είναι 

πεντακάθαρη η εκτύπωση. Έχετε πάρει στο e-mail κανονικά από PDF αρχείο.  
 
Όχι, όχι, δεν φαίνεται, έτσι το πήραμε.  
 

Δεν είναι έτσι. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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 Όπως είναι εδώ το πήραμε. Όπως είναι εδώ το πήραμε.  
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Εντάξει …. 
 
Εκείνο που προέχει είναι να γίνει κριτική στην αντιπολίτευση.  
 

Μα μην λέτε πράγματα τα οποία δεν ισχύουνε. Θέλαμε να σας αποκρύψουμε, τι 
να σας αποκρύψουμε τώρα; Τα δάνεια …  

 
Δεν υπάρχει, λοιπόν, ούτε η βεβαίωση της Οικονομικής Υπηρεσίας. Έτσι; Δεν 
υπάρχει ούτε ο συνυπολογισμός του επόμενου θέματος, στην εκτίμησή της, 

εάν εκπληρούμε τις προϋποθέσεις του Νόμου, τα θεωρεί σαν δύο θέματα ανεξάρτητα, εάν 
είχε προηγηθεί το θέμα 2 σαν θέμα 1…  
Πρέπει, λοιπόν, να μας φέρετε αυτά τα πράγματα, να μας φέρετε και τις επιστολές που 
στείλατε στις τράπεζες, να δούμε τι ακριβώς γράφετε…   

 
Δεν στείλαμε επιστολές στις τράπεζες. Ανακοίνωση κάναμε και ζητήσαμε να 
συναφθεί το δάνειο, με τους όρους που είχε αποφασίσει το Δημοτικό 

Συμβούλιο.  
 
Λέει: αποδεικτικό επίδοσης και επίδοση…, προσκλήσεις εκδήλωσης 
ενδιαφέροντος.  

 
Ασφαλώς, ότι αποφάσεις είχε πάρει το Δημοτικό Συμβούλιο. Γι’ αυτά έχουμε 
αποφασίσει.  

 
Ναι, εμείς σαν Οικονομική Επιτροπή δεν έχουμε αυτά τα κείμενα, να δούμε 
πώς ακριβώς ήταν διατυπωμένες. Δεν μπορούμε όμως σήμερα να μας 

φέρνετε ότι δεν χρειάζεται να τα ξέρετε εσείς, τα ξέρουμε εμείς.  
 
 Έχει παρθεί αυτή η απόφαση. Μισό λεπτό. Συγνώμη, κ. Μπεχράκη.  

 
Αυτές είναι οι ερωτήσεις μου. Μπορείτε να απαντήσετε; Να γραφτούν στα 
πρακτικά κιόλας.  

 
 Έχει παρθεί η απόφαση για την αναγκαιότητα της σύναψης του δανείου. Αυτή 
η απόφαση έχει ληφθεί. Σήμερα αποφασίζουμε, επειδή δεν έδειξαν ενδιαφέρον 

οι άλλες τράπεζες, να πάρουμε από το Παρακαταθηκών και Δανείων. Δεν αποφασίζουμε 
σήμερα αν υπάρχει αναγκαιότητα για το δάνειο. Έχουμε αποφασίσει ότι υπάρχει 
αναγκαιότητα, στο παρελθόν, με αποφάσεις της Οικονομικής Επιτροπής και Δημοτικού 
Συμβουλίου.  
Ουσιαστικά, δηλαδή, τι κάναμε;  
 
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: Πρόεδρε να κάνω ……….. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
Ουσιαστικά, δηλαδή, τι κάναμε…  Να απαντήσω λίγο στον κ. Μπεχράκη και 
μετά...  

 
……….. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 
 

Ωραία, συνεχίστε. Ωραία, σωστό. Και απαντάνε και οι συνάδελφοι άμα θέλουνε.  
 

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Λοιπόν, εγώ να κάνω τις εξής ερωτήσεις: Καταρχήν, όπως είπατε και 
εσείς, το θέμα αυτό έχει ξανάρθει και στην Οικονομική Επιτροπή και 

στο Δημοτικό Συμβούλιο, όπως προβλέπεται από το νόμο και το ερώτημα είναι, και για το 
θέμα του Ταμείου Παρακαταθηκών και Δανείων έχει ξανάρθει, είχε αναφερθεί όταν είχε έρθει 
ότι η χρηματοδότηση θα είναι και από κει,  γιατί ξαναέρχεται;  
Επίσης, γιατί αλλάζει ο τρόπος με τον οποίον εισάγεται το θέμα. Έρχεται το θέμα με άλλη 
αίτηση, δηλαδή, με άλλο όνομα, με άλλο τίτλο.  
Επίσης, είχατε πει γι’ αυτά τα δύο σαν Δημοτική Αρχή ότι δεν συνδέεται η 
αναχρηματοδότηση με το νέο δανεισμό του Δήμου. Είχε γίνει η ερώτηση από μας και είχατε 
πει ότι δεν συνδέονται. Εδώ βλέπουμε ότι τα συνδέετε. Και ερωτάω το εξής, η ερώτηση είναι 
η εξής: Οι τράπεζες και οι χρηματοπιστωτικοί οργανισμοί που θα μας δώσουν το δάνειο, αυτά 
τα δύο τα συνδέουν μεταξύ τους ή μπορεί το ένα να πάει ανεξάρτητα από το άλλο; Αυτή 
είναι μια βασική ερώτηση.  
Επίσης, ποιο θα είναι το ετήσιο κόστος εξυπηρέτησης των δανείων μας, του Δήμου δηλαδή, 
ποιο θα είναι το ετήσιο κόστος εξυπηρέτησης αυτών. Αν ξέρετε να μας πείτε ποιο θα είναι το 
ετήσιο κόστος. Ότι, όπως λέτε πληροί τις προϋποθέσεις, άμα το λέει η Οικονομική Επιτροπή 
προφανώς και απ’ ότι φαίνεται απ’ τα νούμερα θα πρέπει να το πληροί. Το ερώτημα είναι 
ποιο θα είναι το ετήσιο κόστος εξυπηρέτησης των δανείων συνολικά και της 
αναχρηματοδότησης και το άλλο. Να δούμε, δηλαδή, τι θα βαραίνει το Δήμο. Να ξέρουν οι 
δημότες τι θα πληρώνουνε σε μηνιαία βάση απ’ ότι λέει μέσα.  
Επίσης, ποιες εσείς θεωρείτε -η δεύτερη ερώτηση- ότι είναι οι μακροπρόθεσμες και οι 
βραχυπρόθεσμες υποχρεώσεις του Δήμου, για να δούμε αν αντέχει η πλάτη του Δήμου αυτό 
το κόστος της μηνιαίας εξυπηρέτησης.     
Επίσης, πολλά από τα δάνεια που θα πάρετε ή αναχρηματοδοτείτε αφορούνε και 
ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις άλλων δανείων; Προφανώς, απ’ ότι έχετε βάλει στην κατάσταση 
μέσα, ναι. Αυτό είναι θεμιτό, να μπορούμε εμείς να χρηματοδοτούμε με τις ληξιπρόθεσμες 
υποχρεώσεις και όχι επενδυτικά προγράμματα ή σχέδια τα οποία έχει ο Δήμος; Είναι προς 
όφελος, δηλαδή, θέλω να πω, του Δήμου αυτό;    
Επίσης, υπάρχει ένα ποσό, απ’ ό,τι βλέπω, της Φάρις, το οποίο και αυτό μπαίνει στην 
αναχρηματοδότηση. Αυτό αφορά, επίσης, απόφαση την οποία έχουνε πάρει και στη Φάρις; 
Δηλαδή, υπάρχει τέτοια απόφαση που μπορεί και της Φάρις να μπούνε μέσα; Έχετε λάβει 
τέτοια απόφαση από τη Φάρις όσον αφορά την αναχρηματοδότηση του ποσού αυτού;  
Και, επίσης, ένα τελευταίο και βασικό, επειδή προτείνονται μέσα διάφοροι τρόποι 
εξασφάλισης των πιστωτών, εγώ ρωτάω  ο Δήμος Καλαμάτας ποιους απ’ αυτούς επιλέγει; Θα 
πρέπει να το γνωρίζουμε εμείς αυτό. Δηλαδή, η εξασφάλιση των δανείων, προτείνονται 
κάποιοι τρόποι μέσα στην εισήγηση που έχετε.  

 
 Έχουμε αποφασίσει γι’ αυτό.  

 
Ναι, έχετε αποφασίσει, όμως στην εισήγηση δεν λέτε τι έχετε 
αποφασίσει. Λέτε ότι προτείνονται 6-7 τρόποι. Εξασφάλιση των 

δανείων. Πώς θα εξασφαλιστούν αυτά τα δάνεια; Τι θα βάλετε υποθήκη; Δηλαδή… 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λέει η εισήγηση. 

 
Δεν το λέει αυτό μέσα. Λέει τους πιθανούς τρόπους. Δεν λέει ποιον 
τρόπο προτείνει η Δημοτική Αρχή, για να μπορούμε και εμείς να 

αποφασίσουμε.  
 
Συγνώμη, μήπως διαβάζετε κάποιο άλλο; Τι διαβάζετε;  

 
Δεν διαβάζω τίποτα. Εγώ τα διάβασα με την ησυχία μου στο γραφείο 
μου και ήρθα εδώ πέρα να κάνω τις ερωτήσεις.  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: 
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Το επιτόκιο να είναι κυμαινόμενο, euribor εξάμηνου, συν 4,3%, 
αναπροσαρμοζόμενο 1/1ου και 1/7ου κάθε έτους. Ξεκάθαρο είναι τι προτείνουμε. 

Δεν…  
 
 Εγώ σας ρωτάω: Η εξασφάλιση των δανείων με ποιο τρόπο θα γίνει; 
Δηλαδή, θα βάλετε μια υποθήκη; Θα δεσμεύσετε κινητές αξίες του 

Δήμου που λέει μέσα; Τι ακριβώς θα κάνετε; Γιατί όταν παίρνεις ένα δάνειο μπαίνουνε 
κάποιες εξασφαλίσεις.  

 
Σταματήστε λίγο γιατί έχετε κάνει πολλές ερωτήσεις και θα τις ξεχάσουμε.  

 
Εντάξει, ότι μπορείτε.  
 

Να απαντήσω στον κ. Μπεχράκη. Όπως προείπα, έχουμε αποφασίσει για την 
αναγκαιότητα του δανείου σε προηγούμενες αποφάσεις της Οικονομικής 

Επιτροπής και έχουνε κριθεί και απ’ το Δημοτικό Συμβούλιο. Και εκεί πέρα υπήρχε και η 
αναγκαιότητα και σίγουρα ο Δήμος Καλαμάτας όχι μόνο…, μπορώ να σας φέρω στοιχεία, δεν 
τα έχω τώρα πρόχειρα μαζί μου, αλλά στον ισολογισμό θα τα δείτε και αναλυτικά, ότι 
σίγουρα πληροί τις προϋποθέσεις που ορίζει ο Νόμος.   
Να πούμε ότι με αυτή την αναχρηματοδότηση, επειδή πάμε και σε 25ετία πάμε σε μία 
καλύτερη εξυπηρέτηση του δανείου και πολύ λιγότερες τοκοχρεωλυτικές δόσεις μες στα 
επόμενα χρόνια. Οπότε καλυτερεύει ακόμα περισσότερο η εικόνα του Δήμου απ’ ότι είναι 
σήμερα, που πληρώνουμε, ξέρω εγώ, κάποια δάνεια, λήγουνε στην πενταετία ή στη δεκαετία. 
Αυτό που θα δείτε γενικώς, θα δείτε ότι τα πιο πολλά δάνεια ότι έχουνε επιτόκιο γύρω στο 
6% και πολλά είναι και στο 7%.  
 
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: ……….. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
Είναι 5,90  5,90  5,90, 5,90, είναι 7   7,2, 5,90  5,90, τα πιο πολλά είναι σε 
5,90, είναι και 7 όμως. Τα πιο πολλά δάνεια, λοιπόν, είναι πάνω από το 5,90, το 

οποίο είναι το κατώτερο. 
Ο τρόπος που προτείνεται τώρα για να χρηματοδοτηθούμε είναι με 4,30% συν euribor 
εξαμήνου. Το euribor του εξαμήνου αυτή τη στιγμή είναι οι τελευταίες τιμές, σε κάποιες τιμές 
βγαίνει και αρνητικό να καταλάβετε και τώρα αυτή τη στιγμή το euribor εξαμήνου, η 
τελευταία που έχω πάρει είναι Παρασκευή 13 Νοεμβρίου που βρήκα, το euribor εξαμήνου 
είναι 0,006%, οπότε μιλάμε για μηδενικό euribor. Οπότε μιλάμε, δηλαδή, για μια 
χρηματοδότηση του Δήμου με 4,5%. Δηλαδή, τι να πούμε τώρα; Από το 6 και απ’  το 7 να 
πάμε στο 4,5; Είναι σίγουρα ένας καλύτερος δανεισμός προς όφελος του Δήμου. Έτσι;  
Αυτά που είπατε, κ. Αντωνόπουλε, για τα δάνεια που είναι, αυτά είναι δάνεια που ήδη έχουνε 
συνομολογηθεί από το Δήμο Καλαμάτας, απ’ το Δήμο Αρφαρών, απ’ το Δήμο Θουρίας και 
αυτό το δάνειο για τη Φάρις που είπατε το έχει πάρει ο Δήμος Καλαμάτας για να πληρώνει τις 
υποχρεώσεις της τότε ΔΕΠΑΚ, δεν υπήρχε η Φάρις τότε, πλήρωσε τις υποχρεώσεις της 
ΔΕΠΑΚ, που η ΔΕΠΑΚ τότε χρώσταγε σε όποιον μίλαγε ελληνικά μες στο Δήμο Καλαμάτας. 
Οπότε, λοιπόν, ο Δήμος έχει συνομολογηθεί με αυτό το δάνειο και ο Δήμος κάνει 
αναχρηματοδότηση και αυτού του δανείου. 
Σίγουρα αυτό που μπαίνει, όπως σε όλα τα δάνεια, φαντάζομαι ότι θα μπει μια δέσμευση 
μέσα απ’ τους ΚΑΠ, τα έσοδα που έχει απ’ την κρατική επιχορήγηση. Έτσι κι αλλιώς το δάνειο 
σε καμία περίπτωση και βάσει τη σύμβαση και βάσει αυτό που ορίζει και ο Νόμος δεν μπορεί 
να υπερβεί το 20% των εσόδων μας, οπότε σε καμία περίπτωση δεν δεσμεύονται ΚΑΠ 
παραπάνω από το 20%.  
Δεν ξέρω άμα σε κάτι άλλο δεν απάντησα…  
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: ……….. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 
 
Και απ’ τους ΚΑΠ, ναι, δεν δεσμεύουμε ακίνητα, και απ’ τους ΚΑΠ, ναι.  
Και σας πληροφορώ, δηλαδή, ότι είναι πολύ χαμηλή  η εξυπηρέτηση δηλαδή 

των δανείων αυτών σε σχέση με αυτό που ήταν μέχρι τώρα. Αν μέχρι τώρα …, Συγγνώμη κ. 
Φαββατά.  Αν μέχρι τώρα η εξυπηρέτηση των δανείων μας ήτανε γύρω στις 700.000 μαζί οι 
τοκοχρεωλυτικές δόσεις και οι τόκοι μαζί και οι δόσεις, τώρα στα συγκεκριμένα δάνεια θα 
πάνε γύρω στις 300.000, οπότε καταλαβαίνετε ότι έχουμε… 300.000 ετησίως, έτσι; Όχι 
μηνιαίως. Οπότε μιλάμε γενικά ένα μικρό ποσό σε σχέση με τον προϋπολογισμό του Δήμου 
και σε σχέση και με τα έσοδα του Δήμου που υπερβαίνουν τα 10 εκατομμύρια ευρώ ετησίως.  

 
Πώς ξέρεις πόσα θα είναι τα έσοδα του Δήμου τα επόμενα 25 χρόνια; 
Εσείς μιλάτε για σήμερα.  

 
Ε για σήμερα, για αύριο, για μεθαύριο.  

 
Εσείς όμως δεν το παίρνετε για να το πληρώνετε σήμερα, το παίρνετε 
για να το πληρώσετε μετά από 25 χρόνια.  

 
Έτσι κι  αλλιώς τα δάνεια τα πληρώνεις στο ευρύ μέλλον. Να σας πω μόνο για 
να μην ανησυχείτε, να σας πω και ένα ποσό για να μην ανησυχείτε …   

 
ΦΩΝΗ: ……… (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
Εντάξει  πρέπει να δώσω κάποια στοιχεία, δηλαδή δεν θα μιλήσουμε; Και τι θα 
κάνουμε τώρα;  Να ενημερωθούνε και αυτοί. Δεν είναι κακό. 

 
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: Δηλαδή εμείς σεβόμαστε την προσπάθεια του Αντιδημάρχου … 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Εντάξει, κ. Αντωνόπουλε, μην κάνετε κουβέντα.  

 
……… (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) την αξιολογούμε θετικά …… 
δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) ενώ εσείς …. 

 
Εγώ αυτό που έχω να σας πω είναι ότι…  
Κύριε Αντωνόπουλε… Κύριε Ηλιόπουλε…  

 
ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ: ……… (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
……… (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κύριε Αντωνόπουλε …  
 
Μιλάμε για σοβαρό θέμα … 
 

Ποιος σου είπε ότι δεν είναι σοβαρό; Δεν μπορείς να κάνεις διάλογος όμως. 
……… (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) Ας  βγείτε έξω άμα θέλετε 

διάλογο. 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Εντάξει κ. Μπουζιάνη. 

 
…….  (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) τον Πρόεδρο της 
Οικονομικής  Επιτροπής, τι είσαστε εσείς που θα του λέτε πως θα μιλάει 

και τι θα κάνει …. 
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  
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Μα υπάρχουν διαδικασίες. Σας παρακαλώ δηλαδή.  …….. (δεν ακούγεται – 
εκτός μικροφώνου)   

 
Δηλαδή, συγγνώμη, είναι κακό να κάνουμε έναν διάλογο;  
Δεν μπορούμε να απαντήσουμε σε κάποιες ερωτήσεις που κάνει;  

 
 …….. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου)  Δεν μπορεί να μιλάει συνέχεια 
ο Αντωνόπουλος. 

 
Κύριε Πρόεδρε, να κάνω μια παρέμβαση, με συγχωρείτε.  
Η συζήτηση μέσα στην Οικονομική Επιτροπή παρακολουθείται απ’ τα μέσα 

μαζικής ενημέρωσης και νομίζω ότι πρέπει να γίνεται για να καταγράφεται και η άποψη του 
Δήμου, της αντιπολίτευσης, αλλιώς θα πάμε πίσω από κουρτίνες να κουβεντιάζουμε.  

 
Λοιπόν, για μένα, να συνεχίσω και να μιλήσει ο κ. Φαββατάς, να πω ότι οι 
βραχυπρόθεσμες υποχρεώσεις του Δήμου αυτή τη στιγμή δεν υπερβαίνουν τα 

2 εκατομμύρια ευρώ ετησίως και το σύνολο των υποχρεώσεων και οι μακροπρόθεσμες και 
βραχυπρόθεσμες δεν υπερβαίνουν τα 9,5 εκατομμύρια, τη στιγμή που το ταμειακό υπόλοιπο 
του Δήμου Καλαμάτας, είναι γύρω στα 9 εκατομμύρια, χωρίς να λαμβάνουμε υπόψη και τις 
οφειλές που έχει ο  Δήμος έναντι χρεωστών, που χρωστάνε, δηλαδή, οι δημότες, 
επιχειρηματίες και αυτά.  
Οπότε καταλαβαίνετε η εικόνα του Δήμου.., δηλαδή, σήμερα άμα έκλεινε ο Δήμος ξεχρέωνε 
και δεν είχε να οφείλει πουθενά, ούτε δάνειο, ούτε τίποτα σε κανέναν. Οπότε μην μιλάμε 
τώρα ¨δάνειο για 25 χρόνια¨. Ο Δήμος και σήμερα μπορεί να ξοφλήσει όλα τα δάνειά του με 
τα λεφτά που έχει στο ταμείο του.  
Κύριε Φαββατά.  

 
Κύριε Πρόεδρε, να ρωτήσω κάτι διαδικαστικό.  
Λέει εδώ πέρα το έγγραφο ότι ¨από τις βεβαιώσεις της Οικονομικής 

Υπηρεσίας¨, όμως εδώ βλέπουμε να το εισηγείται ο ειδικός συνεργάτης του Δημάρχου και να 
το υπογράφετε εσείς, δεν έχει περάσει καν το έγγραφο αυτό απ’ την Υπηρεσία.   

 
Τι σημαίνει αυτό;  
 
Αυτό, αυτό ήθελα να ρωτήσω.  
 
Η Υπηρεσία κάνει τις βεβαιώσεις. Δεν αποφασίζει για τα δάνεια…  
 
Κύριε Πρόεδρε, ακούστε με να σας πω λίγο, για συγκεκριμένα πράγματα 
μιλάω.  

Λέω ότι ενώ επικαλείται την Υπηρεσία, ότι έχει κάνει βεβαιώσεις, ότι εισηγείται θετικά, ότι 
όλα είναι αυτά καλά, ταυτόχρονα όμως κανένας υπάλληλος, κανένας υπηρεσιακός 
παράγοντας δεν έχει εισηγηθεί το θέμα αυτό. Το έχει εισηγηθεί ο ειδικός συνεργάτης του 
Δημάρχου και το έχετε υπογράψει εσείς. Και δεύτερο είναι αυτό που είπε ο κ. Μπεχράκης, 
δεν το απαντήσατε, είναι το εξής: Αν είχε προηγηθεί το 2 θα ήτανε όλα σωστά; 

 
Σας το εξήγησα.  
 
Και από κει και μετά, εγώ επιμένω στην Υπηρεσία. Η Υπηρεσία δεν έχει 
συμμετέχει πουθενά σε ένα τέτοιο θέμα. Σε ένα τόσο σοβαρό θέμα για το 

Δήμο Καλαμάτας.  
 

ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ: 

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΦΑΒΒΑΤΑΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΦΑΒΒΑΤΑΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΦΑΒΒΑΤΑΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΦΑΒΒΑΤΑΣ:  
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Να ξανακάνω την ερώτησή μου και ζητάω την τοποθέτησή σας να 
καταγραφεί και στα πρακτικά. Εμείς θέλουμε τη βεβαίωση της Οικονομικής 

Υπηρεσίας σε συνδυασμό των δύο θεμάτων, δηλαδή, την αναχρηματοδότηση και τη σύναψη 
του καινούργιου δανείου. Εάν αυτό μπορεί και είναι μες στα νόμιμα πλαίσια και μπορεί να 
αντέξει και τα οικονομικά του Δήμου. Έτσι; Και αυτά τα δύο μαζί θέλουμε τη βεβαίωση της 
Οικονομικής Υπηρεσίας. Δεν είναι δυνατόν να μας λέτε ότι υπάρχει και δεν σας τη δίνουμε να 
τη δείτε.   

 
Είπα τέτοιο πράγμα εγώ; Δεν σας τη δίνω …  

 
Τότε γιατί δεν την φέρνετε; Και γιατί η Υπηρεσία δηλαδή …  
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ολοκληρώστε κ. Μπεχράκη.  
 
Ναι, η ερώτηση είναι αυτή λοιπόν. Από την αρχή σας την έχω κάνει και 
αποφεύγετε να απαντήσετε σε αυτό.  

 
Πρώτα απ’ όλα η Υπηρεσία δεν εισηγείται δάνεια. Δάνεια εισηγείται η Δημοτική 
Αρχή, αποφασίζει η Οικονομική Επιτροπή και το Δημοτικό Συμβούλιο. Αυτό 

έλειπε τώρα η Υπηρεσία να κάθεται να προτείνει δάνεια. Η Οικονομική Επιτροπή, η Δημοτική 
Αρχή μάλλον, ανάλογα με τις ανάγκες του Δήμου και το δάνειο που έχουμε και μετέπειτα για 
κάποιες ανάγκες για κάποια έργα, για κάποιες επενδυτικές δαπάνες που πρέπει να γίνουνε, 
προτείνει κάποια δάνεια. Συνομολόγηση δανείων. Ή όπως εδώ την αναχρηματοδότηση των 
δανείων.  
Δεν αποφασίζει η Υπηρεσία. Η Υπηρεσία, ως οφείλει, στέλνει τα έγγραφα στο Υπουργείο και 
στο Παρακαταθηκών και Δανείων, που φαίνεται η οικονομική κατάσταση του Δήμου 
Καλαμάτας, που πληροί ο Δήμος αυτές τις προϋποθέσεις. Αυτό έκανε η Υπηρεσία. Και σας 
ξαναείπα και πάλι δεν το καταλάβατε, ότι τώρα με αυτό που κάνουμε τώρα βελτιώνεται η 
κατάσταση του Δήμου, γιατί εκεί που πληρώνανε 700 χιλιάδες το έτος θα πληρώνουμε 300 
χιλιάδες ευρώ, οπότε η κατάσταση καλυτερεύει ακόμα περισσότερο. Τι δεν καταλαβαίνετε; 
Αλλά παρόλα αυτά θα βρω τη βεβαίωση της Υπηρεσίας και μεθαύριο στο Συμβούλιο θα σας 
την προσκομίσω.  
 
ΦΩΝΗ: ……. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
Καλυτερεύει η ρευστότητα, βρε παιδιά. Αφού θα πληρώνει αντί για 700 
χιλιάδες θα πληρώνει 300 χιλιάδες, δεν καλυτερεύει η ρευστότητα;  

Άλλη ερώτηση, διαφορετικά τοποθετήσεις.  
Τοποθετήσεις. Κύριε Μπεχράκη.  

 
Υπάρχει ένα θέμα ουσίας και υπάρχει και η διαδικασία.  
Λοιπόν, πάμε πρώτα στη διαδικασία. Στη διαδικασία, λοιπόν, έχετε στείλει 

επιστολές στις τράπεζες, το οποίο ενώ εσείς μας λέτε ότι δεν στείλατε επιστολές, στην 
προτελευταία σελίδα λέει…  

 
 Είπα εγώ ότι δεν στείλαμε επιστολές; Είπα στείλαμε αυτά που αποφασίσαμε 
στο Δημοτικό Συμβούλιο. Δεν είπα ότι δεν στείλαμε επιστολές.  

 
Ναι, κ. Πρόεδρε. Εμείς σαν Οικονομική Επιτροπή δεν έχουμε δει τι γράφουν 
αυτές οι επιστολές. Εάν ανταποκρίνονται στο πνεύμα του Δημοτικού 

Συμβουλίου και ποιοι είναι οι όροι που περιγράφουνε μέσα. Δεν έπρεπε να τις δούμε;  
Δεύτερον: Ζήτημα διαδικασίας. Σας το βάλαμε και στην ερώτηση. Υπάρχει βεβαίωση της 
Οικονομικής Υπηρεσίας που προφανώς, απ’ τα συμφραζόμενα και απ’ τις τοποθετήσεις σας, 
δεν έχουν πάρει υπόψη τους το νέο δάνειο που σχεδιάζετε, ώστε να συγκεράσουν τις δύο 

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  
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αυτές αντικρουόμενες πολιτικές, που η μία είναι  δανείζομαι για αναχρηματοδότηση για να 
μπορέσω να ανταπεξέλθω και την ίδια στιγμή από την άλλη μεριά  δανείζομαι για νέα έργα, 
τα οποία είναι αντισυγκρουόμενα αυτά τα δύο.  
Ένας ο οποίος κάνει αναχρηματοδότηση των δανειακών του αναγκών, γιατί βρίσκεται σε μια 
δύσκολη κατάσταση ή θέλει να βελτιώσει την εξυπηρέτησή τους, και από την άλλη μεριά 
δανείζομαι για να έχω νέα έργα. Είναι δύο αντισυγκρουόμενες πολιτικές. Δεν συνηθίζεται 
αυτό.  
Εμείς, λοιπόν, σας είπαμε και με την ερώτησή μας, επιμένουμε, θέλουμε αυτά τα δύο μαζί να 
μας εκδώσει μια βεβαίωση η Οικονομική Υπηρεσία ότι μπορούν να εξυπηρετηθούν.  
Και πάμε τώρα στο θέμα της ουσίας. Το θέμα της ουσίας είναι ότι στέλνετε στο μέλλον για 
εξόφληση δανείων και σύναψη νέων δανείων στις επόμενες γενιές, χωρίς να προσμετράτε τις 
ανάγκες τους τότε. Τότε μπορεί να γίνεται ένα μείζον θέμα στο Δήμο. Αν θα μπορούν να το 
διαχειριστούν οι επόμενες γενιές των δημοτών μας ή θα έχουν την επισύναψη του δικού σας 
δανείου, σύμφωνα με αυτά που συνηθίζετε, την κακώς ευνοούμενη πολιτική, ότι στέλνουμε 
το λογαριασμό στους επόμενους και δεν τρέχει τίποτα γιατί εμείς θα εμφανίσουμε έργο. 
Επομένως, με βάση αυτά τα δύο, εξακολουθούμε να έχουμε τη δέσμευσή μας ότι δεν 
εκτιμούμε ότι υπάρχει κάποια αναγκαιότητα για τα δύο αυτά πράγματα να γίνουν συγχρόνως. 
Δηλαδή, την αναχρηματοδότηση των δανειακών μας αναγκών μπορούμε να τη συζητήσουμε, 
αλλά την ίδια στιγμή η σύναψη νέων δανείων, νέων επιβαρυμένων δανείων, δεν νομίζουμε 
ότι είναι σε σωστό δρόμο και ορθολογικά και έτσι όπως επιβάλλεται. Γι’ αυτό το λόγο εμείς 
ψηφίζουμε λευκό.      
 
ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ: …….. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
Κατ’ ανάγκην τα συνδέω γιατί σας εξήγησα ένα ολοκληρωμένο σκεπτικό.  
 

ΦΩΝΗ: …….. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 
 
Γιατί μου απαγορεύετε την τοποθέτηση κύριε ….;  
 

ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ: Όχι, όχι… 
 
Απλώς έχω ένα σκεπτικό και εξηγώ γιατί συνδέονται, έχουνε συνάφεια και 
δεν μπορώ να τα αποσυνδέσω.  

 
ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ: …….. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  Ε αφού συνδέονται ακόμα;  

 
Για την οικονομία της Επιτροπής, γι’ αυτό.  
Κύριε Νιάρχο.  

 
Συνάδελφοι, εμείς προσπαθούμε να καταλάβουμε εδώ τι γίνεται στη συζήτηση 
της Οικονομικής Επιτροπής γι’ αυτά τα δύο θέματα που έχουμε προς συζήτηση. 

Εμείς εκείνο που βλέπουμε είναι μια πολιτική η οποία χαράσσεται απ’ την κεντρική κυβέρνηση 
και υλοποιείται από την κεντρική κυβέρνηση και από την τοπική διοίκηση.  
Και ποια είναι αυτή η πολιτική τα τελευταία χρόνια, όπως εκφράστηκε και μέσα από το 
πρώτο, δεύτερο και τρίτο μνημόνιο. Πρώτα-πρώτα έχουμε μείωση της κρατικής 
χρηματοδότησης προς την τοπική διοίκηση και το ’16 και το ’17 και το ’18, μέσα από το τρίτο 
μνημόνιο και με τα πλεονάζοντα που πρέπει να υπάρχουν στους προϋπολογισμούς θα έχουμε 
καινούργια μείωση, πάνω από 20% της κρατικής επιχορήγησης στην τοπική διοίκηση.  
Ταυτόχρονα, αυτή η πολιτική συνοδεύεται με έμμεση φοροεπιδρομή σε βάρος του 
εισοδήματος των εργαζομένων και προηγούμενα ακούσαμε εδώ και απ’ το συνάδελφο της 
μειοψηφίας να λέει γιατί αποδεσμεύονται ποσά απ’ τη μισθοδοσία των εργαζομένων και γιατί 

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΝΙΑΡΧΟΣ:  
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δεν δίνονται. Εμείς εκείνο που βλέπουμε είναι ότι τα τελευταία πέντε χρόνια, και δεν ξέρω αν 
δεν το έχετε αντιληφθεί, οι της πλειοψηφίας και της μειοψηφίας εδώ της μείζονος που 
ακολουθεί την ίδια πολιτική, έχει μειωθεί δραματικά το κόστος μισθοδοσίας του Δήμου. Αυτό 
οφείλεται στη διεύρυνση των ελαστικών εργασιακών σχέσεων, με εκμηδένιση των 
ασφαλιστικών, εργασιακών και μισθολογικών δικαιωμάτων των εργαζομένων. 
Η αναγόρευση των Δήμων και των Περιφερειών σε επιχειρηματική δράση που μπαίνει φόρος 
26% και βέβαια αυτή η πολιτική, μέσα σε αυτό το ασφυκτικό πλαίσιο, οδηγεί αναγκαστικά 
τους Δήμους σε δανεισμό. Και βέβαια όχι σε δανεισμό προς όφελος του Δήμου, όπως είπε ο 
Πρόεδρος εδώ της Οικονομικής Επιτροπής, ο οποίος αντί να καταγγείλει αυτή την πολιτική, 
που αναγκάζει τους Δήμους να πάνε σε δανεισμό, και τα επόμενα χρόνια θα προσφύγουν 
περισσότερο σε δανεισμό και ίσως και αυτά το 20% και το 60% που έχει βάλει, που ισχύει 
μέχρι σήμερα, εδώ θα είμαστε και μπορεί να αλλάξει για να έχουν τη δυνατότητα να 
παίρνουν δάνειο, γιατί δεν θα μπορούν να λειτουργήσουν.  
Κοιτάξτε τον προϋπολογισμό του ’16 όσον αφορά την επιχορήγηση για επενδύσεις, για 
τεχνικά έργα κλπ. Ουσιαστικά μηδενικός προϋπολογισμός.   
Και βέβαια μας είπε και ο Πρόεδρος εδώ της Οικονομικής Επιτροπής, που μίλησε εδώ, έχουμε 
λέει  πιστωτικό όφελος για το Δήμο. Ο προϋπολογισμός άλλα λέει που θα συζητήσουμε και 
μεθαύριο για το ’16, οι ανάγκες του Δήμου για χρεολύσια, τόκους κλπ., αυξάνονται, έχω την 
εντύπωση, 70%, μπορεί να είναι και μεγαλύτερο το ποσοστό.  

 
Συγνώμη που σας διακόπτω, κ. Νιάρχο, με την άδειά σας, υπήρχε μια περίοδος 
χάριτος για αρκετά δάνεια που πληρώναμε μόνο τόκους και δεν πληρώναμε το 

τοκοχρεολύσιο, γι’ αυτό και αυτή η διαφορά. Δεν είναι κάτι άλλο.  
 
Εντάξει, εντάξει, μπορείτε να βρείτε τη δικαιολογία αλλά δεν είναι έτσι τα 
πράγματα γιατί και το ποσό, το κεφάλαιο έχει αυξηθεί και τα δάνεια που 

παίρνετε για έργα τα οποία είναι απαραίτητα και για να λειτουργήσει ο Δήμος. Και οι 
συνέπειες για το Δήμο τα επόμενα χρόνια δεν θα είναι καλές.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ολοκληρώστε κ. Νιάρχο.  

 
Για όλα αυτά τα ζητήματα, εμείς καλούμε κάθε ριζοσπαστική φωνή, απ’ τις 
δημοτικές αρχές, μέσα από τα Δημοτικά Συμβούλια, ότι πρέπει να εναντιωθούν 

σε αυτή την πολιτική. Αν δεν ανατραπεί αυτή η πολιτική τα πράγματα θα χειροτερέψουν και 
για το Δήμο της Καλαμάτας και για τους υπόλοιπους Δήμους και πολύ περισσότερο για τους 
εργαζομένους.  
Θα ψηφίσουμε λευκό σε αυτό για την αναχρηματοδότηση των δανείων και κατά στο δεύτερο 
θέμα που είναι νέο δάνειο.   
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Μπρεδήμας.  

 
Κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω τα εξής: Αναφερόμεθα στα όσα είχαμε πει κατά 
τη συζήτηση και παρότι είμαστε αντίθετοι εντούτοις ψηφίσαμε ΝΑΙ στο 

δάνειο για να υπάρξουν και έργα και να υπάρξει και ανάπτυξη, διότι η ανάπτυξη είναι εκείνη η 
οποία είναι κόντρα και αντίθετα προς την ανεργία. Και η ανεργία είναι εκείνη η οποία 
δημιουργεί το τεράστιο πρόβλημα στη χώρα και ελπίζουμε ότι με τις δανειοδοτήσεις αυτές, 
τις οποίες ασφαλώς είναι και με την έγκριση της σημερινής κυβέρνησης, προχωρεί αυτή η 
ανάπτυξη.  
Είναι βέβαια αναγκαστικά, όπως είπε και ο κ. Νιάρχος, θα πάμε και σε τρίτο και σε τέταρτο 
μνημόνιο. Δεν είναι δυνατόν, μπήκαμε μέσα σε μια οικονομική διαδρομή η οποία είναι 
αναγκαία. Αυτό θα πρέπει να προβληματίσει και τις Δημοτικές Αρχές, αλλά και εκείνους οι 
οποίοι εισηγούντο ότι δεν θα εφαρμόσουν τα μνημόνια αυτά.  
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΝΙΑΡΧΟΣ:  

ΝΙΑΡΧΟΣ:  

ΜΠΡΕΔΗΜΑΣ:  
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Ο κ. Αντωνόπουλος.  
Ευχαριστώ κ. Μπρεδήμα.  

 
Κύριε Πρόεδρε, εμείς το θέμα, όπως εξηγήσαμε, της 
αναχρηματοδότησης συνδέεται, από ότι φαίνεται και με την εισήγηση 

που γίνεται σήμερα, και με το θέμα του δανεισμού. Θα λέγαμε ότι είναι στη σωστή 
κατεύθυνση η αναχρηματοδότηση αν δεν υπήρχε επιβάρυνση του νέου δανείου για το Δήμο 
Καλαμάτας. Δηλαδή, ναι, θα προκύψει όφελος για το Δήμο και θα μπορούσε αυτό να είναι 
υπέρ του Δήμου και θα ήτανε θετικό αυτό, αν δεν ήταν απαραίτητη προϋπόθεση αυτό για να 
μπορέσετε να πάρετε το νέο δάνειο.  
Που σημαίνει, δηλαδή, ότι και τα δύο μαζί, τα οποία στοχεύει η Δημοτική Αρχή, θα 
επιβαρύνουν το Δήμο σε πολύ μεγαλύτερο ποσοστό, σε μια περίοδο αβέβαιη, σε μια περίοδο 
την οποία τα οικονομικά του Δήμου του δικού μας αλλά και άλλων Δήμων βαίνουνε 
μειούμενα, και αυτό…  
 
ΦΩΝΗ: …….. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
Όχι, και άλλων Δήμων λέω. Και τα δικά μας βαίνουνε… Ξέρετε κάτι κ. 
Πρόεδρε και αγαπητοί συνάδελφοι, γιατί βαίνουνε μειούμενα; Γιατί 

ξέρετε πολύ καλά ότι αυτά τα οποία εισπράττουμε εμείς απ’ τους δημότες είναι λιγότερα, όχι 
γιατί κάναμε έκπτωση στα τέλη και σε αυτά που πρέπει να πληρώσουν, αλλά γιατί αδυνατούν 
οι συμπολίτες μας να πληρώσουν τις υποχρεώσεις τους, όπως αδυνατούμε όλοι μας πολλές 
φορές να πληρώσουμε όλες αυτές τις υποχρεώσεις που σήμερα έχουμε. Άρα, είναι 
μαθηματικά βέβαιο.  
Τώρα, ο δανεισμός, ο νέος δανεισμός και η αναχρηματοδότηση που έχουμε σήμερα 
αποδεικνύουν για μας την αδυναμία της Δημοτικής Αρχής να μπορέσει να φέρει σε πέρας 
αυτό το οποίο κάνει. Αυτό δείχνουν τα δάνεια. Και επίσης, αυτό σημαίνει ένα νέο μνημόνιο 
στην Αυτοδιοίκηση, γιατί όλοι γνωρίζουμε, που ασχολιόμαστε με τα θέματα της 
Αυτοδιοίκησης, ότι το νέο μνημόνιο θα αφορά τους Δήμους. Τους Δήμους και τις Περιφέρειες 
της χώρας μας. Και σε αυτή την κατεύθυνση ο Δήμος θα πρέπει να είναι ενάντια. Θα πρέπει, 
δηλαδή, η πολιτική του να μην είναι υπέρ της τέλεσης και της δημιουργίας ενός νέου 
μνημονίου για την Αυτοδιοίκηση, για να μπορέσουν, όχι εσείς, οι άλλοι Δήμοι αν θέλετε, που 
έχουνε σοβαρά προβλήματα, πολύ σοβαρότερα απ’ το δικό μας Δήμο, να τα βγάλουνε πέρα.   
Με τα δανεικά δεν οδηγούμαστε πουθενά. Θα αναγκαστούν όλες οι Δημοτικές Επιχειρήσεις 
να δουλεύουνε με ιδιώτες, τα δάνεια θα διαιωνίζονται στον αιώνα τον άπαντα και η χώρα μας 
θα έχει αυτά τα σοβαρά προβλήματα τα οποία έχει σήμερα. 
Θα πρέπει η Δημοτική Αρχή, λοιπόν, να το σεβαστεί αυτό  αυτή τη δύσκολη ώρα, και αν 
θέλει να προχωρήσει μόνο στην αναχρηματοδότηση χωρίς τη σύναψη νέου δανείου. Και 
πολύ φοβάμαι, ελπίζω αυτό θα είναι θετικό, ότι δεν θα το δεχθούνε το νέο δανεισμό του 
Δήμου, ούτε το Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων, ούτε η Ευρωπαϊκή Τράπεζα 
Επενδύσεων. Αν δεν κάνω λάθος το πάτε 50-50. 
Είναι λάθος αυτό που πάει να γίνει, γιατί δεν μπορείτε να προβλέψετε σήμερα, ούτε κανείς 
από μας τι θα γίνει στα επόμενα 25 χρόνια. Πώς; Το ξέρετε εσείς στα επόμενα 25 χρόνια; 
Ξέρανε οι προηγούμενοι πριν 25 χρόνια ότι θα φτάσουμε σε αυτή την κατάντια; Το είχανε 
προβλέψει; Έτσι λέγανε και αυτοί, να πάρουμε δανεικά, να την βγάλουμε. Και να το 
αποτέλεσμα σήμερα. 
Το ίδιο θα κάνουμε και εμείς σήμερα; 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ολοκληρώστε. 

 
 Έχουμε τις προϋποθέσεις, και τελειώνω κ. Πρόεδρε, έχουμε εμείς τις 
προϋποθέσεις αυτή τη στιγμή σαν ελληνική οικονομία, σαν Τοπική 

Αυτοδιοίκηση, να είμαστε βέβαιοι ότι σε 25 χρόνια θα είμαστε σε καλύτερη κατάσταση; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  
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Ξέρετε τις προϋποθέσεις, τις εγγυάται κανείς εδώ μέσα αυτές τις προϋποθέσεις; Άμα τις 
εγγυάστε εσείς και έχετε εξασφάλιση για όλα αυτά που κάνετε, να πούμε όλοι ναι. 
Ευχαριστώ. 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κύριε Ηλιόπουλε.  

 
Λοιπόν, σήμερα που η κυβέρνηση αργά το βράδυ έβαλε φαρδιά-πλατιά την 
υπογραφή της και έδωσε το 75% της πρώτης κατοικίας στο έλεος του 

Θεού, ακούμε τη μείζον αντιπολίτευση να μας κάνει κηρύγματα ότι δεσμεύουμε τις επόμενες 
γενιές  με μία μορφή λαϊκισμού και ότι δεν παρουσιάζουμε καταστάσεις, δεν δίνουμε 
έγγραφα, αποκρύπτουμε έγγραφα, δίνουμε άλλα από δω, άλλα από κει και να θολώνει με 
αυτό τον τρόπο τα νερά.  
Εγώ, αγαπητοί συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω μία προσέγγιση και με βάση τα οικονομικά 
δεδομένα τα οποία παρουσιάστηκαν αλλά και από νομικού περιεχομένου, διότι πρόκειται για 
δάνεια, και να πω το εξής: Όσον αφορά τα ερωτήματα που θέτει ο κ. Μπεχράκης, γιατί δεν 
λαμβάνεται υπόψη το νέο δάνειο στη βεβαίωση της Υπηρεσίας, η απάντηση είναι πάρα πολύ 
απλή. Διότι το νέο δάνειο δεν έχει συνομολογηθεί ακόμη. Το δάνειο υπάρχει όταν 
συνομολογείται, όταν εκταμιεύεται, όταν υπογράφεται η σύμβαση. Άρα λοιπόν, η Οικονομική 
Υπηρεσία και πολύ σωστά, και δεν έπρεπε καν να τεθεί αυτή η ερώτηση, εκδίδει μια 
βεβαίωση με τα δεδομένα τα σημερινά. Πόσα δάνεια έχουμε; Δέκα. Όχι για το 11ο που θα το 
πάρουμε και ίσως το πάρουμε και αν το πάρουμε. Δηλαδή, να βάλουμε και αυτά που θα 
πάρουμε μετά από δέκα χρόνια;  
Το δεύτερο που θέλω να πω είναι το εξής: Μάλλον έχετε μπερδέψει τι είναι 
αναχρηματοδότηση και τι είναι νέο δάνειο. Αναχρηματοδότηση σημαίνει εξυπηρέτηση των 
παλαιών δανείων. Και η αναχρηματοδότηση, αγαπητέ Μιχάλη Αντωνόπουλε, δεν σημαίνει 
απαραίτητα οικονομική αδυναμία. Σημαίνει και προσαρμογή στο οικονομικό περιβάλλον που 
ζούμε.  
 
ΦΩΝΗ: …. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
Μίλησε για αδυναμία, του Δήμου, εξυπηρέτησης. Μίλησε για αδυναμία 
εξυπηρέτησης. Λοιπόν…  

 
ΦΩΝΗ: …. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
Αφήστε με να τελειώσω και ότι θέλετε πείτε το μετά.   
Αναχρηματοδότηση, λοιπόν, δεν σημαίνει αδυναμία απαραίτητα. Σημαίνει 

προσαρμογή, εγώ αυτό θα το ονόμαζα, στο οικονομικό περιβάλλον το οποίο ζούμε. Και το 
οικονομικό περιβάλλον το οποίο ζούμε σας θυμίζω ότι οι ΚΑΠ του Δήμου από 1,200 που 
ήτανε το 2011 αυτή τη στιγμή είναι με το ζόρι 700.000. Έχουνε μειωθεί, δηλαδή, κατά 
σχεδόν 50%. Δεν πρέπει, επομένως, να κάνουμε μία αναχρηματοδότηση; Επιβεβλημένη είναι 
εγώ σας λέω. Επιβεβλημένη για να προσαρμοστούμε στα δεδομένα αυτά. Η δόση μας αυτή 
τη στιγμή των δανείων είναι ένα Χ ποσό. Με την αναχρηματοδότηση χαμηλώνουμε τη δόση 
και απλά τραβάμε χρονικά το δάνειο. Ούτε είμαστε οι πρώτοι, ούτε οι τελευταίοι και όλος ο 
κόσμος, οι νοικοκύρηδες αυτό έχουνε κάνει με τα δάνειά τους, τα έχουνε εξυπηρετήσει. 
Όταν έπαιρνες μισθό 2.000 ευρώ και η δόση του δανείου σου ήταν 800 ευρώ το 
εξυπηρετούσες, τώρα λοιπόν που ο μισθός σου έγινε 1.000 θα αφήσεις τη δόση σου να είναι 
800; Θα την χαμηλώσεις τη δόση και θα τραβήξεις το δάνειο πίσω. Η λογική αυτό λέει.  
Λοιπόν, το νέο δάνειο είναι δάνειο για επενδύσεις. Εγώ άκουσα κάποιο συνάδελφο, νομίζω ο 
Μιχάλης, μίλησε ότι δεν μπορούμε να εξυπηρετήσουμε τα ληξιπρόθεσμα. Δεν έχει 
ληξιπρόθεσμες οφειλές ο Δήμος Καλαμάτας, κ. Αντωνόπουλε, εξυπηρετούνται…  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Παλιές πάντα, παλιές ληξιπρόθεσμες που έχουνε καλυφθεί με δάνεια.  
 

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ:  
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Μέσα στην αναχρηματοδότηση ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις του Δήμου 
γράφει.  

 
Παλιές, παλιές.   
 

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: ……. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 
 
Άσε με να τελειώσω αν θέλεις. Όσον αφορά το οικονομικό προφίλ του 
Δήμου, οι υποχρεώσεις του Δήμου εξυπηρετούνται, και μάλιστα εδώ ο 

Αντιδήμαρχος έχει πει πολλές φορές στην Οικονομική Επιτροπή, μέσα σε ένα μήνα.  
 
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: Σε 25 χρόνια ……. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
Μπορεί αύριο να πεθάνουμε, ρε Μιχάλη. Ναι, αλλά μη διακόπτεις αν θέλεις. 
 

ΜΠΟΥΧΑΛΗΣ: Να είμαστε εδώ 25 χρόνια να το ξανασυζητάμε. 
 
Λοιπόν, το δάνειο της Φάρις. Τι να ερωτηθεί η Φάρις, κ. Αντωνόπουλε; Το 
δάνειο, σας είπε και ο Αντιδήμαρχος, το πήρε ο Δήμος για να εξυπηρετήσει 

υποχρεώσεις της Φάρις. Να ερωτηθεί σε τι; Για αυτόν που θα το πληρώνει το δάνειο; Ο 
Δήμος το πληρώνει το δάνειο. Η Φάρις δεν έχει τη δυνατότητα. Όλες της οι χρηματοδοτήσεις 
κατά 80% είναι από το Δήμο και παίρνει κάποιες επιχορηγήσεις για το Θέατρο και για το 
Μέγαρο Χορού από το Υπουργείο Πολιτισμού.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ολοκληρώστε κ. Ηλιόπουλε. Έχεις περάσει το χρόνο σου. 

 
Ναι κ. Πρόεδρε, μισό λεπτό. Μας έχουνε διακόψει 10 φορές, τους έχετε 
αφήσει έχουνε μιλήσει, μας δώσατε το λόγο τελευταίοι … 

 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ελάτε, ολοκληρώστε, τόση ώρα θα είχατε ολοκληρώσει.  

 
Αφήστε με.  
Η δανειοδότηση, επομένως, λοιπόν, η οποία …  

 
ΝΙΑΡΧΟΣ: ….. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου)  συγγνώμη, τι σημαίνει μας έχει αφήσει;  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κύριε Ηλιόπουλε συνεχίστε. Κύριε Νιάρχο. 
 
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: ….. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου)  δεν είναι προσωπικά. 

 
Δεν είναι  προσωπικό, δεν είναι προσωπικό αυτό. Εντάξει, νιώθει ένα παράπονο 
ότι είναι αδικημένος, εντάξει. 

Συνεχίστε κ. Ηλιόπουλε. 
 
Λοιπόν, επίσης για τις εξασφαλίσεις τις οποίες ανέφερε ο κ. Αντωνόπουλος, 
οι εξασφαλίσεις δίδονται μόνο μέσω των ΚΑΠ και αρκούν αυτοί, διότι 

πρόκειται για Νομικό Πρόσωπο Δημοσίου Δικαίου. Γενικά το τραπεζικό σύστημα όσον αφορά 
τα Νομικά Πρόσωπα Δημοσίου Δικαίου, ειδικά τα τελευταία χρόνια, ουδέποτε έχει ζητήσει 
ακίνητα προς εξασφάλιση, για να εγγραφούν, δηλαδή, προσημειώσεις και υποθήκες. 
Ανακεφαλαιώνοντας, λοιπόν, ήθελα να πω το εξής: Νομίζω ότι είπαμε πάρα πολλά λόγια 
χωρίς να χρειάζονται. Έχουμε δύο σκέλη. Έχουμε την αναχρηματοδότηση, η οποία σημαίνει 
προσαρμογή στο οικονομικό περιβάλλον το οποίο ζούμε, με το να χαμηλώσουμε τη δόση και 
επομένως, να μπορούμε πιο άνετα να εξοφλήσουμε τα δάνεια, δεδομένου ότι οι οικονομικοί 
πόροι των Δήμων έχουνε μειωθεί από την έλευση των μνημονίων και μετά.  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ:  



Συνεδρίαση :  50/2015  Τρίτη 17 / 11 / 2015 ΑΠΟΦΑΣΗ   421/2015 

Πρακτικά Οικονομικής Επιτροπής   18

Και δεύτερον, το νέο δάνειο είναι ένα δάνειο επενδυτικό, όπως είπε και ο κ. Μπρεδήμας πολύ 
σωστά, αποσκοπεί στην ανάπτυξη, διότι θα πραγματοποιηθούνε έργα, θα απασχοληθούν 
εργαζόμενοι, θα γίνουν επενδύσεις στην πόλη, επομένως, λοιπόν, δεν θα πρέπει να το 
βλέπουμε με στραβό μάτι  όταν, και αυτό θέλω να τονίσω, τα οικονομικά του Δήμου είναι σε 
πολύ καλή κατάσταση και μάλιστα σε σχέση με άλλους Δήμους και το δε δάνειο το οποίο 
συνάπτεται δεν υπερβαίνει τις προϋποθέσεις τις αυστηρές τις οποίες έχει θέσει ο Νόμος, αυτά 
περί 20% κτλ.  
Επομένως λοιπόν, θεωρώ ότι δεν μπορεί και δεν πρέπει να υπάρχει καμία ανησυχία και καμία 
κινδυνολογία. 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κύριε Μπουζιάνη, θα μιλήσετε;  
 
ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ: Αν και με κάλυψε ο κύριος συνάδελφος θα ήθελα να πω δυο λόγια.   
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Να κάνω μια μικρή παρέμβαση.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μια δευτερολογία… 

 
Ναι αλλά, πώς όμως διαμορφώνεται έτσι η κατάσταση; Να μιλάμε εμείς σαν 
αντιπολίτευση και μετά σαν να κάνουν δευτερομιλίες, γιατί ουσιαστικά 

μιλάνε απάνω σε αυτά που λέμε εμείς.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ε τι μιλάνε;  
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Γιατί δεν πάμε εναλλάξ δηλαδή; Δεν πάμε εναλλάξ;  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Δεν πρέπει η Δημοτική Αρχή να απαντά και σε αυτά που ρωτάτε;  
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Να απαντάτε αλλά και εμείς να έχουμε τη δυνατότητα μετά να μιλάμε.  
 
ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Να μας πείτε τι θα πούμε…, πρώτη φορά αυτό.. 

 
Εντάξει. 
Κύριε Μπουζιάνη. 

Μα λογικό είναι, κ. Μπεχράκη, η διαδικασία που ακολουθούμε.  
 
Θα ήθελα να πω κάποια πράγματα και εγώ, να προσθέσω στον κ. 
Ηλιόπουλο, που νομίζω ότι με κάλυψε σε πάρα πολλά.   

Μπορούν οι  συνάδελφοι να διαφωνούν όσον αφορά τη σύναψη του νέου δανείου. Φυσικά, 
δεν μπορούμε να συμφωνούμε σε όλα. Άλλωστε εμείς έχουμε και την ευθύνη σαν Δημοτική 
Αρχή να προχωρήσουμε κάποια πράγματα. Γι’ αυτό μας ψήφισε και ο Καλαματιανός λαός. Απ’ 
τη στιγμή, που, όπως πολύ σωστά είπε ο κ. Νιάρχος, δυστυχώς τα έσοδα απ’ την κεντρική 
εξουσία, που λέει πάρα πολλά και σωστά πολλές φορές ο κ. συνάδελφος, έχουν μειωθεί 
δραματικά και δεν είναι μόνο οι ΚΑΠ, είναι και η ΣΑΤΑ, που έχουν φτάσει στις 700 χιλιάδες το 
χρόνο για να καλύψουν έργα τα οποία πρέπει να γίνουνε σε όλο τον Καλλικρατικό Δήμο, 
εμείς, λοιπόν, αναγκαζόμαστε να δανειστούμε για να κάνουμε κάποια έργα. 
Αυτό που θα ήθελα να πω, επίσης, είναι ότι ακούστηκαν πολλές ανακρίβειες και 
επανειλημμένα κιόλας. Ίσως ηθελημένα μπορεί και αθέλητα, από έλλειψη γνώσης. 
Δανείζομαι, λέει, για να ανταπεξέλθω. Μα όσον αφορά την επαναχρηματοδότηση δεν 
δανειζόμαστε για να ανταπεξέλθουμε. Συγκεντρώνουμε, όπως πολύ σωστά είπε ο 
συνάδελφος όλα τα δάνεια, για να μειώσουμε τη δαπάνη των δανείων που συνολικά έχει 
συνάψει ο Δήμος τα τελευταία χρόνια.   
Η βεβαίωση η οποία δίνει η Υπηρεσία και την οποία την υπογράφει η Διευθύντρια και όχι 
κανένας Αντιδήμαρχος  ούτε ειδικός συνεργάτης, και υπάρχει και καλό είναι να τη δώσετε 

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ:  
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στους συναδέλφους, αφού τη ζητήσανε, ακολουθεί τη διαδικασία την οποία προβλέπει ο 
Νόμος. Από τη στιγμή που ο Δήμος αποφασίζει να συνάψει ένα καινούργιο δάνειο, είναι 
υποχρεωμένος, ζητάει το Υπουργείο Εσωτερικών από την Οικονομική Υπηρεσία, και από 
κανέναν αιρετό και ειδικό σύμβουλο, το τονίζω αυτό, ζητάει τη βεβαίωση στην οποία να 
αποδεικνύεται ότι ο Δήμος μπορεί να ανταπεξέλθει στην εξυπηρέτηση αυτή του δανείου. 
Είναι ξεκάθαρα τα πράγματα. 
Δεν υπάρχει…,  
 
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: ……. (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
Έχετε μια σύγχυση. Δυστυχώς έχουμε την ατυχία, κ. Πρόεδρε, να 
συζητάμε σήμερα στην Οικονομική Επιτροπή δύο θέματα που είναι τελείως 

ανεξάρτητα μεταξύ τους. Οι συνάδελφοι, δεν ξέρω, πιθανόν να το κάνουνε λόγω άγνοιας, το 
να συνδέουν αυτά τα δύο θέματα είναι λάθος. Δεν υπάρχει καμία σύνδεση. Απολύτως. Το 
μεν ένα μιλάει για επαναχρηματοδότηση δανείων, το άλλο θέμα… Έτυχε να βρίσκονται…, δεν 
είναι τα ίδια θέματα, είναι διαφορετικά θέματα, απλά έτυχε να βρίσκονται στην ίδια 
Οικονομική Επιτροπή. Θα μπορούσε η επαναχρηματοδότηση των δανείων να έχει συζητηθεί 
πριν από δύο μήνες και η σύναψη του δανείου να ήταν σήμερα. Καμία σχέση. Απολύτως 
καμία σχέση.     
Αυτό δηλαδή, δεν μπορώ να καταλάβω γιατί το συνδέεται και το συγχέεται. Είναι εντελώς 
τυχαίο το γεγονός ότι το συζητάμε σήμερα στην ίδια Οικονομική Επιτροπή. Σας λέω, θα 
μπορούσε να ήταν σε διαφορετικές χρονικές στιγμές. 
Η βεβαίωση, λοιπόν, αυτή, είναι αυτή που δίνεται από τη Διευθύντρια της Οικονομικής 
Υπηρεσίας και την υπογράφει και έχει την ευθύνη υπηρεσιακός παράγων και όχι πολιτικός 
παράγων, για την εξυπηρέτηση του δανείου και η οποία αποστέλλεται στο Υπουργείο 
Εσωτερικών και στη συνέχεια δίνεται η έγκριση για να έρθει στην Οικονομική Επιτροπή και 
στο Δημοτικό Συμβούλιο να πάρει την απόφαση για τη σύναψη του δανείου.      
Θα ήθελα δε να τονίσω και να υπενθυμίσω, στην τελευταία συνεδρίαση του Δημοτικού 
Συμβουλίου, που συζητήσαμε για τη σύναψη του νέου δανείου, όπου εκεί κατά τη διάρκεια 
της συζήτησης εμφανίστηκε συνάδελφος ο οποίος μας κατέθεσε στο Προεδρείο έγγραφο του 
Ταμείου Παρακαταθηκών και Δανείων, στο οποίο αποδείκνυε ότι εμείς έχουμε κάνει 
συνεννόηση και… 
Συνάδελφε, μπορώ να μιλήσω παρακαλώ; Λίγο, γιατί…   
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ναι.  

 
Επειδή είπατε θα μιλήσετε χωρίς να χρειάζεται, για τον κ. Ηλιόπουλο, 
και λέτε μετά ……… (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ: Μα δεν παρακολουθείτε τώρα τι λέω. 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κύριε Αντωνόπουλε …. Να τελειώσουμε τέλος πάντων.  
 
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: ……… (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου) 

 
Μα δεν παρακολουθείτε τώρα τι λέω, κ. Αντωνόπουλε. Σε καμία περίπτωση 
δεν σας ξεπερνάω. Μην ανησυχείτε. Το ρεκόρ το έχετε εσείς. Δεν πρόκειται 

να σας το πάρω, μην ανησυχείτε. 
Κατέθεσε, λοιπόν, στο Προεδρείο ένα έγγραφο, και το οποίο το κατέθεσε θεωρώντας ότι 
έκανε τη μεγάλη ανακάλυψη, ότι και καλά η Δημοτική Αρχή έχει συμφωνήσει με το Ταμείο 
Παρακαταθηκών και Δανείων, λες και…, Φανταστείτε να είχε φέρει κάνα έγγραφο καμιάς 
ιδιωτικής τράπεζας. Έφερε έγγραφο του Ταμείου Παρακαταθηκών και Δανείων. Έτσι; 

ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ:  
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Φανταστείτε να έφερνε και κάνα έγγραφο ιδιωτικής τράπεζας, που εκεί θα γινότανε ο 
μεγάλος χαμός, ότι εμείς είχαμε προσυμφωνήσει. Και εκεί, λοιπόν, ανακάλυψε ακόμα και το 
επιτόκιο το οποίο θα δίναμε για τη σύμβαση του νέου δανείου. Όπου στη συνέχεια 
αποδείχθηκε περίτρανα, και δυστυχώς το κάνατε γαργάρα και ξεχάστηκε, ότι αυτό ήτανε μια 
πρόταση, γιατί στη συνέχεια θα ακολουθείτο άλλη διαδικασία, διαγωνιστική, δημοπρασίας, 
όπου θα ζητούσαμε από όλες τις τράπεζες, και όπως έγινε και πολύ σωστά έγινε να γίνουν 
προτάσεις συγκεκριμένες, ούτως ώστε να βρεθεί η προσφερότερη λύση για το δάνειο το 
οποίο θα συνάψουμε. 
Άρα λοιπόν, μην προσπαθείτε να δημιουργείτε εντυπώσεις. Προσπαθήστε να ενημερωθείτε. 
Εμείς είμαστε στη διάθεσή σας, καλοπροαίρετα, αλλά πολλές φορές εγώ δεν το βλέπω απ’ 
την πλευρά σας. Θέλετε να έρχεστε εδώ, να μας λέτε ότι εμείς προσπαθούμε να θολώσουμε 
τα νερά ή ότι έχουμε να κρύψουμε πράγματα πίσω από κουρτίνες και κάτω από τραπέζια. Σας 
το έχουμε πει επανειλημμένα, ότι αυτή η Δημοτική Αρχή δεν έχει να κρύψει απολύτως 
τίποτα.  

 
Ευχαριστούμε, κ. Μπουζιάνη.  
Να προσθέσω μόνο, γιατί πάμε στην αναχρηματοδότηση πάμε και με πολύ 

χαμηλότερο, το τόνισα, επιτόκιο. Έτσι; Επιτόκιο των 6 και των 7% πάμε σε επιτόκιο που 
είναι γύρω στο 3,5% και μην νομίζετε ότι υπάρχει ιδιωτική τράπεζα να χρηματοδοτήσει τώρα 
Δήμους ή οτιδήποτε, με τέτοια επιτόκια. Δεν υπάρχει η δυνατότητα. Εμείς βέβαια κάναμε 
αυτό που έπρεπε να κάνουμε, πήγαμε σε όλες τις τράπεζες.  
Και κάτι άλλο που πρέπει να σας πω, ότι όταν ο Δήμος Καλαμάτας με τον «Καλλικράτη», με 
τα χρέη που είχε ο Δήμος Καλαμάτας, με τα χρέη που ήρθανε και από τους άλλους μικρούς 
Δήμους, το σύνολο των υποχρεώσεων τότε ήταν 15 εκατομμύρια και προκύπτει απ’ τους 
ισολογισμούς και μπορείτε να τους δείτε. Αυτή τη στιγμή οι υποχρεώσεις του Δήμου 
Καλαμάτας είναι κάτω από 9,5 εκατομμύρια. Το σύνολο των υποχρεώσεων. Οπότε μέσα σε 
μια τετραετία καλύψαμε υποχρεώσεις πάνω από 5,5 εκατομμύρια. 
Σε αυτό βέβαια δεν πρέπει να ξεχνάμε, και εγώ πρέπει να το τονίζω πάντα, ότι σε αυτό 
βοήθησε και η κυβέρνηση Σαμαρά – Βενιζέλου, η οποία έκανε αυτά που έπρεπε.  
 
ΦΩΝΗ: Πάλι τα ίδια… 

 
Όχι, γιατί πάλι τα ίδια; Έδωσε 4 εκατομμύρια στους Δήμους για να εξοφλήσουν 
ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις. 

Να πούμε ότι τώρα αυτή τη στιγμή, μες στο 2015, δεν έχουμε εισπράξει ούτε ένα ευρώ απ’ 
τα ληξιπρόθεσμα και όπως είπε και ο Παύλος 750 χιλιάδες παίρνουμε ΣΑΤΑ πλέον για όλο το 
έτος, για όλο το Δήμο Καλαμάτας. Και έχει δίκιο και σε αυτά που είπε και ο κ. Νιάρχος, 
πραγματικά. Εμείς όμως δεν φωνασκούμε, δεν κάνουμε. Κάνουμε τον αγώνα μας και 
προσπαθούμε να κάνουμε το καλύτερο για το Δήμο Καλαμάτας και τους δημότες του Δήμου 
Καλαμάτας. 
Τέλος, κλείνοντας ψηφίζουμε και για τα δύο θέματα, λοιπόν, αφού τα συζητήσαμε και τα δύο 
μαζί.  
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Υπάρχουνε διαφοροποιήσεις.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Τι διαφοροποιήσεις;  
 
ΦΑΒΒΑΤΑΣ: Όχι κ. Πρόεδρε. 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Στην ψηφοφορία οι διαφοροποιήσεις.  
 
ΦΑΒΒΑΤΑΣ: Στο ένα θέμα θα ψηφίσουμε. 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ωραία, να είστε σύντομοι όμως.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
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ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Να πούμε μερικά πράγματα και εμείς, δευτερομιλία.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Η πλειοψηφία υπέρ…   
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Δευτερομιλία, δεν θα κάνουμε δευτερομιλία;  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το πρώτο θέμα. 
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Για το πρώτο θέμα.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μιλήστε στο δεύτερο θέμα ότι θέλετε.  
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Μα πώς γίνεται αυτό το πράγμα;  

 
Πάμε σε ψηφοφορία. Κύριε Μπεχράκη, έτσι κι αλλιώς εσείς και για τα δύο 
θέματα είπατε μαζί τα είπατε.  

 
Δεν είπαμε … 
 

Στο δεύτερο θέμα κάντε επίσης ότι θέλετε. Στο δεύτερο θέμα που είναι 
συναφές, όπως είπατε.  

Η πλειοψηφία ΥΠΕΡ για την αναχρηματοδότηση. Κύριε Αντωνόπουλε, είπατε ΥΠΕΡ νομίζω;  
 
Όχι, εμείς διαφωνούμε.  
 

Καλά, δεν ψηφίζετε έτσι κι αλλιώς.  
Κύριε Νιάρχο;  

 
Λευκό για την αναχρηματοδότηση.  

 
Ωραία.  
Ο κ. Μπρεδήμας είχε θετική άποψη.  

Ο κ. Μπεχράκης και ο κ. Φαββατάς;  
 
ΦΑΒΒΑΤΑΣ: ……… (δεν ακούγεται – εκτός μικροφώνου)  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Υπέρ; 
 
ΦΑΒΒΑΤΑΣ: Όχι. 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Τι;  
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Λευκό.  
 
 
Η Οικονομική Επιτροπή με την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, αφού λαμβάνει 
υπόψη της τα προαναφερόμενα, την εισήγηση του Προέδρου της Οικονομικής και 
Αντιδημάρχου  Οικονομικών του Δήμου, τις διατάξεις των άρθρων 72 και 264 του Ν. 
3852/2010, την απόφαση ΥΠ.ΕΣ.Α&Η.Δ 43093/30-07-2010, την υπ΄ αριθμ. 350/2015 
απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου  καθώς επίσης και την υπ΄ αριθμ. 380/2015 
προηγούμενη απόφασή της, μειοψηφούντων των κ.κ. Μπεχράκη, Φαββατά και Νιάρχου οι 
οποίοι δηλώνουν ΛΕΥΚΗ ψήφο, κατά πλειοψηφία,  
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΝΙΑΡΧΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Α  Π  Ο  Φ  Α  Σ  Ι  Ζ  Ε  Ι 

 
Διαπιστώνει την απροθυμία των τραπεζικών ιδρυμάτων που διατηρούν 
υποκαταστήματα στην περιοχή του Δήμου Καλαμάτας για τη συνομολόγηση  
δανείου για την αναχρηματοδότηση ήδη συναφθέντων δανείων του Δήμου 
Καλαμάτας,  
σύμφωνα με την υπ΄ αριθμ. 350/2015 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου 
Καλαμάτας και την υπ΄ αριθμ. 380/2015 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής του 
Δήμου Καλαμάτας, με την οποία εκτός των άλλων καταρτίστηκαν και οι όροι για τη 
σύναψη  του εν λόγω δανείου,  
αφού δεν εκδήλωσε ενδιαφέρον τυπικά και ουσιαστικά σχετικά κανένα από τα έξι 
(6) τραπεζικά ιδρύματα, στα οποία απευθύνθηκε ο Δήμος Καλαμάτας με επίδοση 
πρόσκλησης εκδήλωσης ενδιαφέροντος  προς τούτο, ήτοι Εθνική Τράπεζα της 
Ελλάδος, Τράπεζα Πειραιώς, Alpha Bank, Τράπεζα Eurobank Ergasias A.E.,  Attica 
bank  και Συνεταιριστική Πελοποννήσου,    
σύμφωνα με όσα αναφέρονται   στην   με αριθμ. πρωτ. 54905/13-11-2015 
καταχωρούμενης στο ιστορικό της απόφασης αυτής εισήγηση του Προέδρου της 
Οικονομικής Επιτροπής και Αντιδημάρχου Οικονομικών του Δήμου Καλαμάτας κ. 
Μπούχαλη Δημητρίου,  
 
και κατόπιν αυτού  
 
εισηγείται στο Δημοτικό Συμβούλιο Καλαμάτας τη λήψη απόφασης έγκρισης 
συνομολόγησης του εν λόγω δανείου για  την  αναχρηματοδότηση ήδη 
συναφθέντων δανείων του Δήμου Καλαμάτας,  
όπως αυτά αναγράφονται στον σχετικό πίνακα  της παραπάνω αναφερομένης 
εισήγηση του Προέδρου της Οικονομικής Επιτροπής και Αντιδημάρχου 
Οικονομικών του Δήμου Καλαμάτας κ. Μπούχαλη Δημητρίου,  
από το Τ.Π.& Δανείων  με τους όρους που όπως παραπάνω αναφέρεται έχει 
καταρτίσει για τη σύναψη του εν λόγω δανείου η Οικονομική Επιτροπή του Δήμου 
με την υπ΄ αριθμ. 380/2015 απόφασή της, που συγκεκριμένα έχουν ως εξής: 

1. Η διάρκεια εξόφλησης του δανείου να είναι 25 έτη 

2. Οι καταβαλλόμενες δόσεις να είναι μηνιαίες 

3. Το επιτόκιο να είναι κυμαινόμενο (Euribor 6Μ + 4,30% αναπροσαρμοζόμενο 
την 1/1 & 1/7 εκάστου έτους)   

4. Οι ασφάλειες – εγγυήσεις προς διασφάλιση της αποπληρωμής του δανείου θα 
είναι οι προβλεπόμενες από το άρθρο 176 παρ. 5 του Ν. 3463/2006 όπως 
έχουν τροποποιηθεί και ισχύουν. 

 
 
 
Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασμα πρακτικού το οποίο υπογράφεται όπως ακολουθεί : 
 

Η ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ           ΤΑ ΜΕΛΗ 

Δημήτριος Μπούχαλης     1. Ηλιόπουλος Αθανάσιος  

  2. Μπασακίδης Νικόλαος 
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  3. Μπελογιάννη – 
Θεοδωρακοπούλου Αναστασία  

  4. Μπεχράκης Σταμάτης 

  5. Μπουζιάνης Παύλος  

  6. Νιάρχος Αναστάσιος  

  7. Πολίτης Δημήτριος 

  8. Φαββατάς Δημήτριος  

 
Ακριβές Απόσπασμα 

Καλαμάτα 24 Νοεμβρίου 2015 
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ 

ΤΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ 
 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤ. ΜΠΟΥΧΑΛΗΣ 
(ΑΝΤΙΔΗΜΑΡΧΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ) 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
  


